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ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ

ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   43/2022

ΑΠΟΦΑΣΗ   569/2022

ΟΡΘΗ ΕΠΑΝΑΛΗΨΗ

Στην Καλαμάτα σήμερα, τη 14η Οκτωβρίου 2022, ημέρα Παρασκευή και ώρα 13:00, 
συνέρχεται στην 43η/2022 συνεδρίαση η Οικονομική Επιτροπή του Δήμου Καλαμάτας, που 
πραγματοποιείται στην αίθουσα συνεδριάσεων, στο Δημοτικό  Κατάστημα  της  οδού Αθηνών 
99 (ισόγειο Α’ κτιρίου), μετά την υπ’ αριθμ. πρωτ. 99999/10-10-2022 πρόσκληση του κ. 
Προέδρου, η οποία επιδόθηκε σύμφωνα με το νόμο.

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση ο κ. Μαρινάκης Σαράντος, Αντιδήμαρχος Καλαμάτας, 
Πρόεδρος της Οικονομικής Επιτροπής και όλα τα τακτικά μέλη του Σώματος, ήτοι οι κ.κ.             
1) Αγγελής Αναστάσιος (προσέλευση στην υπ’ αριθμ. 568 απόφαση), 2) Ζαφειρόπουλος 
Ιωάννης, 3) Κοσμόπουλος Βασίλειος, 4) Λιάππας Λεωνίδας, 5) Μαστραγγελόπουλος 
Δημήτριος, 6) Μπασακίδης Νικόλαος, 7) Τζαμουράνης Βασίλειος (προσέλευση στην υπ’ αριθμ. 
568 απόφαση) και 8) Φάβας Γεώργιος.

Επίσης, στη συνεδρίαση κλήθηκαν οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων, 
Καλαμάτας κ. Λύρας Παναγιώτης και Μ. Μαντίνειας κα Χρονοπούλου Μαρία και ο Πρόεδρος 
της Δημοτικής Κοινότητας Πηγών κ. Μαρκόπουλος Απόστολος, οι οποίοι δεν παραβρίσκονται.

Στη συνεδρίαση επίσης παραβρίσκονται τα αναπληρωματικά μέλη της Οικονομικής Επιτροπής 
κ.κ.  Αθανασόπουλος Κων/νος, Δρούγας Παντελής (προσέλευση στην υπ’ αριθμ. 568 
απόφαση) και Σκοπετέας Αναστάσιος (προσέλευση στην υπ’ αριθμ. 570 απόφαση) και ο 
Αντιδήμαρχος Καλαμάτας κ. Καραγιάννης Ανδρέας (αποχώρηση στην υπ’ αριθμ. 585 
απόφαση) και.

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, ο κ. Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της 
συνεδρίασης.  
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 2ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
με τίτλο:

Έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού 3ου τριμήνου οικον. έτους 2022. 

Εισηγούμενος το θέμα ο κ. Πρόεδρος αναφέρεται στην  υπ’ αριθμ. πρωτ. 99116/07-10-2022 
σχετική εισήγηση του Τμήματος Ταμείου της Διεύθυνσης Οικονομικών του Δήμου 
Καλαμάτας, η οποία είχε σταλεί στα μέλη της Οικονομικής Επιτροπής προς ενημέρωση, και 
έχει αναλυτικά ως εξής:

ΘΕΜΑ:  «Έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού 3ου τριμήνου 2022»

Ε ι σ ή γ η σ η

Αφού λάβαμε υπόψη μας:

1. Τις διατάξεις του άρθρου 39 του Νόμου 4257/2014 που αντικαθιστούν τις διατάξεις του 
άρθρου 266 του Νόμου 3852/2010 όπως αυτές είχαν τροποποιηθεί από τις όμοιες του άρθρου 
43 του Νόμου 3979/2011 και σύμφωνα με τις οποίες η οικονομική επιτροπή, έπειτα από 
εισήγηση του υπευθύνου των οικονομικών υπηρεσιών και μετά τη λήξη κάθε τριμήνου 
υποβάλλει στο δημοτικό συμβούλιο έκθεση για τα αποτελέσματα εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού, κατά το χρονικό διάστημα από την αρχή του οικονομικού έτους έως το τέλος 
του συγκεκριμένου τριμήνου. 

2. Τις διατάξεις της περίπτωσης β της παραγράφου 1 του άρθρου 72 του Νόμου 3852/2012 
σύμφωνα με τις οποίες η οικονομική επιτροπή ελέγχει την υλοποίηση του προϋπολογισμού και 
υποβάλλει ανά τρίμηνο έκθεση προς το δημοτικό συμβούλιο, στην οποία παρουσιάζεται η 
κατάσταση των εσόδων και των εξόδων του δήμου και δημοσιεύεται υποχρεωτικά στην 
ιστοσελίδα του δήμου.

3. Τις διατάξεις της παραγράφου 9 του άρθρου 266 του Νόμου 3852/2010, όπως τροποποιήθηκαν 
από την παράγραφο 4 του άρθρου 43 του Νόμου 3979/2011 και το άρθρο 39 του Νόμου 
4257/2014, σύμφωνα με τις οποίες «Η οικονομική επιτροπή, μετά από εισήγηση του 
υπευθύνου οικονομικών υπηρεσιών του οικείου δήμου, υποβάλλει στο δημοτικό συμβούλιο 
τριμηνιαία έκθεση, ως προς τα αποτελέσματα εκτέλεσης του προϋπολογισμού, κατά το 
προηγούμενο της έκθεσης τρίμηνο…»

4. Την με αριθμ. οικ. 40038/09.09.2011, (ΦΕΚ 2007/09.09.2011 τεύχος Β') “Καθορισμός των 
στοιχείων τα οποία περιλαμβάνονται στην έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού των Δήμων και Περιφερειών”, απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών στην 
οποία καθορίζονται τα στοιχεία που περιλαμβάνονται στην τριμηνιαία έκθεση.

5. Τις διατάξεις της με αρ. πρωτ. 7261/2013 ΚΥΑ των Υπουργών Οικονομικών και Εσωτερικών με 
θέμα «καθορισμός διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του Ολοκληρωμένου 
Πλαισίου Δράσης (Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το 
Παρατηρητήριο του άρθρου 4 του ν. 4111/2013» σύμφωνα με τις οποίες ορίζεται μεταξύ των 
άλλων η σύνταξη πινάκων στους οποίους γίνεται συνοπτική αποτύπωση του ετήσιου 
προϋπολογισμού και το μηνιαίο πρόγραμμα εκτέλεσής του.
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6. Τις διατάξεις της εγκυκλίου υπ’ αριθ. 5 (αρ. πρωτ. 14065/9-4-2013) του Υπουργείου 
Εσωτερικών με θέμα «παροχή οδηγιών και διευκρινίσεων επί της αριθμ. 7261/22-2-2013 (ΦΕΚ 
Β’ 450/26-2-2013) Κοινής Απόφασης των Υπουργών Εσωτερικών και Οικονομικών «καθορισμός 
διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του «Ολοκληρωμένου Πλαισίου Δράσης» 
(Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το Παρατηρητήριο του άρθρου 4 
του ν. 4111/2013» για το έτος 2013.

7. Τις διατάξεις της με αρ. 55040/2021 Κοινής Υπουργικής Απόφασης των Υπουργών Εσωτερικών 
και Οικονομικών (Φ.Ε.Κ. 3291/26-7-2021 τ. Β΄) σχετικής με την κατάρτιση του προϋπολογισμού 
των Δήμων οικονομικού έτους 2022.

8. Τον προϋπολογισμό του Δήμου Καλαμάτας έτους 2022 ο οποίος ψηφίστηκε με την 154/2021 
Α.Δ.Σ. Καλαμάτας και επικυρώθηκε με την με αρ. 217560 /29-12-2021 Απόφαση του Συντονιστή 
της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου, όπως αυτός είχε 
διαμορφωθεί μέχρι τις 30/09/2022.

9. Την 176/2021 Α.Δ.Σ. Καλαμάτας με την οποία ψηφίστηκε το Ο.Π.Δ. του Δήμου Καλαμάτας έτους 
2022 και επικυρώθηκε με την με αρ. 233570/08-02-2022 Απόφαση του Συντονιστή της 
Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου.

10. Τα συνολικά έσοδα και έξοδα του Δήμου Καλαμάτας ανήλθαν στο χρονικό διάστημα από 
1/1/2022 έως 30/09/2022 σε  43.641.533,75 € και 25.654.051,76 € αντίστοιχα, όπως προκύπτει 
από την κατάσταση εσόδων – εξόδων του προγράμματος «ΕΓΚΡΙΤΟΣ» του Δήμου και το 
Χρηματικό Υπόλοιπο διαμορφώθηκε στις 30/09/2022 σε 18.021.090,08 €, η ανάλυση του 
οποίου έχει ως εξής:

ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ ΒΑΣΕΙ ΒΙΒΛΙΩΝ
(ΕΓΚΡΙΤΟΣ) 30/09/2022

ΕΣΟΔΑ 43.641.533,75
ΕΞΟΔΑ 25.654.051,76
ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ 17.987.481,99
ΧΕ ΤΑΔΚΥ 4671/01 33.608,09
ΔΙΑΜΟΡΦΩΘΕΝ ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ 30/09/2022 18.021.090,08

ΑΝΑΛΥΣΗ ΧΡΗΜΑΤΙΚΟΥ ΥΠΟΛΟΙΠΟΥ ΤΗΣ 30/09/2022

ΜΕΤΡΗΤΑ 1.944,31
ΤΡΑΠΕΖΕΣ 17.562.435,17
ΚΑΤΣΟΥΛΑΚΟΣ 394.654,52
ΥΠΕΡ ΣΥΝΤΑΞΗΣ 56.706,81
ΠΡΩΗΝ ΔΗΜΩΝ 5.349,27
ΣΥΝΟΛΟ 30/09/2022 18.021.090,08

11. Τις παρακάτω καταστάσεις του Γ΄ Τριμήνου 2022 σχετικές με: α) τα αποτελέσματα εκτέλεσης 
προϋπολογισμού εσόδων 3ου Τριμήνου 2022, β)  τα αποτελέσματα εκτέλεσης προϋπολογισμού 
δαπανών του 3ου Τριμήνου 2022 και γ) τα αποτελέσματα του ισολογισμού του 3ου Τριμήνου 
2022,
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12. Την ΚΥΑ 41273 των Υπ. Οικονομικών και Εσωτερικών με θέμα: ’’Τροποποίηση της υπ’ αριθμ. 
7261/22.2.2013 Κοινής Υπουργικής Απόφασης των Υπουργών Οικονομικών και Εσωτερικών 
περί «Καθορισμού διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του «Ολοκληρωμένου 
Πλαισίου Δράσης (Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το 
Παρατηρητήριο του άρθρου 4 του ν. 4111/2013» (ΦΕΚ Β’ 450/26.2.2013), όπως έχει 
τροποποιηθεί και ισχύει.’’

13. Την με αριθμ. 34574/05-07-2018 (ΦΕΚ 2942 και 3635 Β’) Κ.Υ.Α. με θέμα «Καθορισμός 
διαδικασίας στοχοθεσίας, υπολογισμού οικονομικών αποτελεσμάτων και παρακολούθησης 
των προϋπολογισμών των ΟΤΑ και των νομικών τους προσώπων που αποτελούν φορείς της 
Γενικής Κυβέρνησης από το Παρατηρητήριο Οικονομικής Αυτοτέλειας των ΟΤΑ – θέματα 
λειτουργίας του Παρατηρητηρίου Οικονομικής Αυτοτέλειας των ΟΤΑ.»

Σας ενημερώνουμε ότι: 

✓ τα αποτελέσματα στόχου και εκτέλεσης προϋπολογισμού Γ’ τριμήνου 2022, μετά την 
υποχρεωτική αναμόρφωση του ΟΠΔ (αρ. πρωτ. 44485/06.08.2018 Υπ. Εσ.) του νέου συστήματος 
στοχοθεσίας και ελέγχου επίτευξης των οικονομικών στόχων, αναγράφονται στον ΠΙΝΑΚΑ που 
ακολουθεί :

Σύνοψη υπολογισμών 3ο τρίμηνο 2022

Κατηγορίες στοχοθεσίας Στόχος Εκτέλεση Αποκλίσεις

Ίδια έσοδα και έσοδα ΠΟΕ (3α_3β+4|) 9.269.442,68 10.005.695,76 736.253,08

Σύνολο εσόδων (Α.1) 34.969.086,28 28.066.369,59 -6.902.716,69
Σύνολο εσόδων (Α.1) και διαθεσίμων 
έναρξης 50.544.250,44 43.641.533,75 -6.902.716,69

Σύνολο εξόδων (Β.1) 40.668.298,10 25.654.051,76 -15.014.246,34

Ταμειακό αποτέλεσμα ΟΠΔ (Δ)= 
(Α.1)+(6) - (Β.1) 9.875.952,34 17.987.481,99 8.111.529,65

Απλήρωτες υποχρεώσεις 2.603.071,00 2.110.099,14 -492.971,86

Οικονομικό αποτέλεσμα ΟΠΔ 7.272.881,34 15.877.382,85 8.604.501,51
Αποκλιση οικονομικού αποτελέσματος 
ΟΠΔ %   118,31%
Ποσοστιαία απόκλιση ιδίων εσόδων 
και εσόδων ΠΟΕ   7,94%

✓ Οι αποκλίσεις με βάση τα στοιχεία του παραπάνω πίνακα έχουν ως εξής:

α) Η ποσοστιαία απόκλιση του οικονομικού αποτελέσματος ΟΠΔ 3ου τριμήνου του 2022 
ανέρχεται σε 118,31 %.

Απόκλιση Οικονομικού Αποτελέσματος ΟΠΔ (%) = 

Απόκλιση Οικονομικού Αποτελέσματος ΟΠΔ          x 100 =
Στόχος Οικονομικού Αποτελέσματος ΟΠΔ          

 8.604.501,51 x 100 = 118,31 %
      7.272.881,34
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Από τα παραπάνω προκύπτει ότι κατά την κατάρτιση του ΟΠΔ, ο Δήμος είχε θέσει ως στόχο, στις 
30/09/2022 το οικονομικό αποτέλεσμα του δήμου θα ανέρχεται σε 7.272.881,34 € ενώ ανήλθε σε 
15.877.382,85 € παρουσιάζοντας μια θετική απόκλιση ποσού 8.604.501,51 €, η οποία αντιστοιχεί 
στο 118,31 % του στόχου που έχει τεθεί στο ΟΠΔ.

β) Η ποσοστιαία απόκλιση των Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ ανέρχεται σε 7,94 %.

         Απόκλιση Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ (%) =

Απόκλιση Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ x 100 =
  Στόχος Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ

              736.253,08 x 100 = 7,94 %
              9.269.442,68

 Από τα παραπάνω προκύπτει ότι κατά την κατάρτιση του ΟΠΔ ο Δήμος είχε θέσει ως στόχο να 
εισπράξει το 3ο τρίμηνο του 2022 το ποσό των 9.269.442,68 € από ίδια έσοδα και έσοδα ΠΟΕ. 
Τελικά κατά την εκτέλεση του προϋπολογισμού εισέπραξε το ποσό των 10.005.695,76 €. Συνεπώς 
υπάρχει θετική απόκλιση έναντι του αρχικού στόχου που ανέρχεται σε 736.253,08 € ή  7,94 % του 
στόχου που έχει τεθεί στο ΟΠΔ.

                                                     

Ο Προϊστάμενος Ταμείου                                Η Αναπληρώτρια Προϊσταμένη 
                                                                          Διεύθυνσης Οικονομικών

                    Ζούζουλας Ιωάννης                                            Λευκοθέα Καράμπελα

Η διαλογική συζήτηση που διεξάγεται σχετικά και αφορά και στο υπ’ αριθμ. 1 
παρεμφερές  θέμα της ημερήσιας διάταξης, αναλυτικά έχει ως εξής: 

(κλειστά μικρόφωνα – δεν ακούγονται).

Δεν έχει νόημα, είναι τα ίδια πράγματα που τα λέμε κάθε φορά, αλλά 
δυστυχώς δεν υπάρχει σαφής βελτίωση των αποτελεσμάτων. Μάλλον 

καθυστέρηση υπάρχει. 
Τέλος πάντων, έτσι για την ιστορία θα διαβάσω δύο νούμερα και χωρίς να έχει κάποιο νόημα 
ιδιαίτερο, δηλαδή για μένα τουλάχιστον, διότι θα Καταψηφίσω. 
Έκτακτα έσοδα. Έχουμε προϋπολογίσει 33 εκατομμύρια και έχουμε πάρει 5.300. Ποσοστό 
16,13%. Δεν είναι κάτι το οποίο προφανώς μας ικανοποιεί. Επιχορηγήσεις, ειδικά για τις 
επιχορηγήσεις για επενδυτικές δαπάνες, που είναι ουσιαστικά τα έργα, από τα 29,5 
εκατομμύρια, 29.663.000, έχουμε βεβαιώσει τα 3.000.000, ποσοστό 10,18%. 
Και τελικά όσον αφορά τα εισπρακτέα υπόλοιπα προηγούμενων οικονομικών ετών, είμαστε 
στο 3,35%, αν φτάσουμε στο 6,5-7 θα είναι άθλος και μακάρι, αλλά το βλέπω πολύ δύσκολο, 
θα μείνουμε κάτω από 5. 
Τώρα όσον αφορά τα έξοδα, θα επικεντρωθώ ξανά στις επενδύσεις και για να πω ότι 
πράγματι στα έργα αυτά τα οποία έχουν τιμολογηθεί είναι 2 εκατομμύρια. Τώρα αν πρέπει να 
είμαστε ικανοποιημένοι ή αν η Δημοτική Αρχή είναι ικανοποιημένη με τιμολόγια έργων ή με 
πρόοδο έργων που αποτιμούνται στα τιμολόγια 2 εκατομμύρια από την αρχή του χρόνου, ας 
είναι ικανοποιημένη, έτσι; 

ΚΟΣΜΟΠΟΥΛΟΣ: 
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Κατά τα άλλα για την καθυστέρηση είμαστε συκοφάντες. Και επ’ ευκαιρία, μιας και είχε 
ειπωθεί αυτό από τη Δημοτική Αρχή, απ’ την πλευρά της Δημοτικής Αρχής και επειδή ήταν η 
ανακοίνωση που ήταν εις βάρος μας εκ μέρους της Δημοτικής Αρχής, με είχε αποκαλέσει 
συκοφάντη, να πω μια ιστορία πώς βγήκε το όνομα συκοφάντης. 
Το σύκο ήταν ιδιαίτερα μεγάλης αξίας στην Αρχαία Αθήνα και μάλιστα υπήρχε και μια 
συγκεκριμένη διαδικασία, υπήρχαν και δασμοί και ήτανε υπό τον έλεγχο της πολιτείας. 
Κάποια στιγμή, λοιπόν, απαγορευόταν μάλιστα με ποινή φυλάκισης όταν γινότανε λαθραία 
διακίνηση σύκου. Εε αυτός ο οποίος διακινούσε λαθραία το σύκο ήτανε συκοφάντης. 
Συκοφάντης ήταν και αυτός ο οποίος έλεγε στον άλλον ότι διακινεί λαθραία, έλεγε ότι 
κάποιος διακινεί λαθραία σύκα προκειμένου να τον τιμωρήσει, να υποστεί μάλλον την τιμωρία 
από την πολιτεία για διάφορους λόγους, αντεκδίκησης, για κάποια γεγονότα τα οποία είχανε 
γίνει. Αυτή είναι η ιστορία του συκοφάντη και η ετυμολογία της λέξης. 
Και επειδή είμαστε και στο τρία, κοιτάζω τη σύναψη των υπολογισμών. Λέμε: έσοδα…, 
είμαστε σε όλα, σε όλα, σύνολο εσόδων μείον 6.902.000. Σύνολο εξόδων μείον 15.014.000, 
από τους στόχους μας είμαστε, έτσι; Και βέβαια παραμένουν απλήρωτες οι υποχρεώσεις μισό 
εκατομμύριο και δεν καταλαβαίνω γιατί από τη στιγμή που υποτίθεται έχουμε 18.000.000 στο 
ταμείο υπάρχει αυτή η καθυστέρηση στις πληρωμές. Αυτό χοντρικά. 
Λοιπόν, Κατά και δεν έχω να προσθέσω κάτι άλλο.  

Ευχαριστούμε, κ. Κοσμόπουλε. 
Προσήλθε ο κ. Τζαμουράνης. Κύριε Τζαμουράνη, έχετε τον λόγο. 

Ευχαριστώ, καλό μεσημέρι σε όλους. 
Το 2 ή το 3 συζητάμε; 

ΚΟΣΜΟΠΟΥΛΟΣ: Το 1 και 2. 

Λοιπόν, δεν θα μακρηγορήσω, νομίζω ότι απ’ ότι κατάλαβα τα ανέφερε και 
ο Βασίλης αυτά, θα αναγκαστώ να επαναλάβω αυτά τα οποία σχεδόν κατά 

κόρον σε κάθε συζήτηση που έχουμε για τις οικονομικές καταστάσεις των διαφόρων μηνών 
επαναλαμβάνουμε. 
Π.χ. στα έσοδα ή στις επιχορηγήσεις για επενδύσεις είχαμε εισροές μόνο 183.000 και έχουμε 
φτάσει στο τέλος του Σεπτέμβρη το 10,18 των εισροών. Τώρα πότε θα καταφέρουμε το 
υπόλοιπο 90% νομίζω ότι απάντηση δεν υπάρχει. 
Αναφορικά τώρα με τα έξοδα δύο μόνο θα αναφέρω, αυτά που λέω συνήθως και αναφέρομαι 
στα έργα όπου τον Σεπτέμβρη η συνολική απορρόφηση ήταν 2.124.000. Τον Αύγουστο ήταν 
1.908.000, δηλαδή ουσιαστικά έναν απ’ τους πιο παραγωγικούς μήνες του χρόνου, τον 
Σεπτέμβρη, απορροφήσαμε μόνο 216.000. 
Το συνολικό ποσοστό απορρόφησης του τεχνικού προγράμματος κυμαίνεται αυτή τη στιγμή 
με βάση τα επίσημα στοιχεία 7,31 επί του προϋπολογισμού. 
Άρα καταλαβαίνετε ότι είμαστε ίσως στη χειρότερη, στη χειρότερη από πλευράς ποσοστού 
κατάσταση απ’ όλα τα προηγούμενα χρόνια. 
Εννοείται ότι θα Καταψηφίσω. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Λιάππας.  

Ναι, με καλύψανε οι προλαλήσαντες, το μόνο εγώ που θέλω να επιστήσω είναι 
για την ενέργεια. Ουσιαστικά βήματα εκεί δεν έχουνε κάνει, να προσέξουμε πάρα 

πολύ τι θα κάνουμε από δω και πέρα και πώς θα διαχειριστούμε όλη αυτή την κρίση. 

Δεν υπάρχει αμφισβήτηση ως προς τα νούμερα, είναι αυτά που περιγράφονται 
στους πίνακες, βεβαίως δεν περίμενα να γίνει αναφορά στα θετικά που έχει το 

τρίμηνο, για τις θετικές αποκλίσεις που έχουν τα οικονομικά στοιχεία, παρόλα αυτά αυτή είναι 
η πραγματικότητα, αυτά επαναλαμβάνετε, εγώ διατηρώ να έχω την αισιοδοξία εκείνη ότι στο 
τέλος της οικονομικής κρίσης θα έχουμε ακουμπήσει τα ποσοστά που έχουμε προβλέψει. 
Ψηφοφορία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΛΙΑΠΠΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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Κύριε συνάδελφε, αν θέλετε, αν μπορούμε να κάνουμε και εμείς μια παρέμβαση. Αν 
μπορεί να κάνουμε μια παρέμβαση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ορίστε. 

Επειδή το έχω πει και άλλη φορά, κάποιοι διαβάζουν το ποτήρι μισογεμάτο – 
κάποιοι μισοάδειο. Λοιπόν, πάμε, λοιπόν, ως προς τα οικονομικά στοιχεία όπου 

κανένας φυσικά δεν είπε για την ομαλή ροή των εισπράξεων όσον αφορά τα τακτικά έσοδα, 
όπου είμαστε εντός των στόχων των οποίων έχουμε ορίσει σύμφωνα με τον 
προϋπολογισμό… 

Αυτό έλειπε. Παραπάνω. Έχουμε υπερβεί, γιατί υπάρχουν έκτακτες 
επιχορηγήσεις, γι’ αυτό. 

Κύριε συνάδελφε, εδώ πέρα είμαστε για να κρίνουμε τα νούμερα και τα νούμερα 
αυτά τα οποία όπως τα αναφέρετε και εσείς, μπορώ και εγώ να πω αντίστοιχα για 

ποιο λόγο δεν έχουν απορροφηθεί από επενδυτικές δαπάνες, έτσι (;), αν θέλουμε να το 
ψάξουμε παραμέσα το ψάχνουμε σε κάθε λογαριασμό, δεν υπάρχει κανένα πρόβλημα. 
Λοιπόν, από κει και πέρα, λοιπόν, όσον αφορά τα τακτικά έσοδα είμαστε εντός των στόχων 
των οποίων έχουμε, όσον αφορούμε τα έκτακτα έξοδα ναι, το έχουμε διαπιστώσει και εμείς, 
υπάρχουν οι καθυστερήσεις σε επιχορηγήσεις για επενδυτικές δαπάνες, γιατί απλούστατα δεν 
έχουν πληρωθεί οι λογαριασμοί. 
Όλοι γνωρίζουμε εδώ πέρα ότι όταν δεν έχουν εκταμιευθεί τα χρήματα για να γίνουν οι 
σχετικές…, έχοντας γίνει οι σχετικές πιστοποιήσεις που αφορούν τα έργα για να 
εκταμιευθούνε τα χρήματα, τότε καταλαβαίνετε ότι δεν μπορούμε να απορροφήσουμε και τα 
ποσά αυτά τα οποία τα παίρνουμε από τους διάφορους επενδυτικούς πόρους. 
Άρα λοιπόν αυτό το κονδύλι λειτουργεί παράλληλα κατά κάποιο τρόπο με το κονδύλι των 
έργων. Εδώ πέρα λοιπόν όντως θα επιθυμούσαμε σίγουρα να έχουμε κάποιο καλύτερο 
αποτέλεσμα. Νομίζω ότι το έχουμε παρατηρήσει και εμείς και το έχουμε πει και εμείς αυτό 
όσον αφορά τις καθυστερήσεις που υπάρχουν στα έργα και αυτό άλλωστε το ομολογεί και το 
γεγονός ότι έχουμε φτάσει και στη διαδικασία εκπτώσεων πλέον σε έργα που αυτή τη στιγμή 
είναι σε εξέλιξη. 
Δεν είναι, λοιπόν, κάτι πρωτοφανές και ούτε πρέπει αυτό να μας ξενίζει και δεν είμαστε και ο 
μοναδικός Δήμος στην Ελλάδα που συμβαίνουν αυτά τα πράγματα. Σχεδόν στην πλειονότητα 
των Δήμων, σχεδόν στην πλειονότητα των Δήμων, υπάρχουν αυτού του είδους τα 
προβλήματα. 
Μην το παρουσιάζουμε μονοσήμαντα για τον Δήμο Καλαμάτας ότι καθυστερεί να εισπράξει 
επιχορηγήσεις ή καθυστερεί να πληρώσει έργα. Όλα αυτά τα ζητήματα τα οποία έχουν 
επέλθει ιδιαίτερα προς το τέλος του προηγούμενου έτους και στις αρχές του τωρινού έτους 
και που συνεχίζονται και με τις συνεχείς ανατιμήσεις τις οποίες υπάρχουν στα υλικά και τα 
προβλήματα που έχουν δημιουργηθεί με τους εργολάβους, είναι σίγουρα ένας απ’ τους 
σημαντικότερους λόγους που υπάρχουν αυτή η έλλειψη, ας το πούμε κατά κάποιο τρόπο, 
απορροφητικότητας των επενδυτικών πόρων. 
Πάμε παρακάτω. Επειδή ειπώθηκε ότι είναι 10,18, από τον κ. Τζαμουράνη αν δεν κάνω λάθος 
και με αγάπη το λέω, Βασίλη, δεν θέλω να σε κακολογήσω, να δούμε είπες πότε θα 
φτάσουμε το 100% για να επιχορηγήσουμε, για να πάρουμε μάλλον τα χρήματα του 
συνόλου του προϋπολογισμού, τα 29.600.000 που προβλέπονται για τις επενδυτικές δαπάνες 
και δεν υπάρχει απάντηση. 
Φυσικά και υπάρχει απάντηση. Ποτέ. Και ποτέ δεν είναι για τη σημερινή Δημοτική Αρχή, ποτέ 
για όλες τις Αρχές. Πες μου εσύ μία φορά που μία Δημοτική Αρχή διαχρονικά πίσω όσο 
υπάρχει ο Δήμος μπόρεσε να απορροφήσει το σύνολο του κονδυλίου αυτού. Δεν υπάρχει 
ποτέ περίπτωση να γίνει. 
Το να υπάρξουν καλύτερες επιδόσεις, δεν είμαι απαισιόδοξος, είμαι ορθολογιστής, κύριε 
συνάδελφε, το να υπάρξουν δυνατότητες, για να υπάρξει μεγαλύτερη απορροφητικότητα και 
να υπάρξουν καλύτερα αποτελέσματα, ναι. 

ΦΑΒΑΣ:

ΦΑΒΑΣ: 

ΚΟΣΜΟΠΟΥΛΟΣ: 

ΦΑΒΑΣ: 
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Αυτό μπορούμε να το δούμε. Όχι όμως το να φτάσουμε σ’ αυτή τη μεγάλη πληρότητα την 
οποίαν αναφερθήκατε υπαινίσσοντας προφανώς ότι δεν μπορεί η Δημοτική Αρχή να το 
πετύχει αυτό αλλά και αυτό αποδεικνύεται ότι δεν είναι κάτι το οποίο επιτυγχάνεται από 
οποιαδήποτε Δημοτική Αρχή. 
Τώρα, τις εισπράξεις από τα δάνεια και τις απαιτήσεις από παλαιά οικονομικά έτη, αυτό το 
οποίο βλέπω εγώ είναι ένα έργο το οποίο επαναλαμβάνεται εδώ και πάρα-πάρα-πάρα πολλά 
χρόνια. Και όπως είπε και ο Βασίλης ο Κοσμόπουλος και έχει απόλυτα δίκιο, ότι όντως αν 
φτάσουμε το 7% θα είναι επίτευγμα, γιατί ποτέ δεν έχουμε κινηθεί πάνω από το 5-5,5-6, απ’ 
όσο θυμάμαι στο σύνολο. 
Επειδή όμως το τελευταίο τρίμηνο είναι και το τρίμηνο που κατά κάποιο τρόπο ασκείται μία 
πίεση για να μπορέσουμε να εισπράξουμε κάποια πράγματα, ενδεχομένως να φτάσουμε σ’ 
αυτό το ποσοστό, το 5-5,5. Το οποίο είναι ικανοποιητικό; Όχι. Πείτε μου εσείς και άλλοι 
Δήμοι στην Ελλάδα, ποιοι έχουν ικανοποιητικό ποσοστό στις εισπράξεις παλαιών οικονομικών 
ετών; 
Έχουμε πει εδώ και πάρα-πάρα πολλά χρόνια ότι πρέπει να υπάρξει μία γενναία νομοθετική 
ρύθμιση από το Κράτος, μία κρατική παρέμβαση που να δώσει τη δυνατότητα σε πάρα 
πολλές δόσεις να μπορέσουν να αποπληρώσουν τις οφειλές τους οι δημότες κάθε Δήμου. Δεν 
είναι δυνατόν και ειδικά όσοι οφείλουν σε χρήμα, να μπορέσουν να αποζημιώσουν τον Δήμο 
γι’ αυτά τα πράγματα.  
Λοιπόν, πάμε παρακάτω. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε συνάδελφε, συντομεύετε γιατί έχουμε 28 θέματα. 

ΦΑΒΑΣ: Κύριε συνάδελφε, με αγάπη το λέω αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Τα έχουμε πει αυτά, το έχουμε εξαντλήσει. 

Θα μου επιτρέψετε. Εδώ ακούσαμε την ιστορία, με αγάπη το λέω αυτό, πώς 
προήλθε η λέξη συκοφάντης. Δεν έχω αντίρρηση να την ακούσω αλλά σας 

παρακαλώ να με ακούσετε και για μένα ….(δεν ακούγεται) θέματος. 

Με ένα λεπτό ο κάθε συνάδελφος έθεσαν αυτά που ήθελαν, τώρα λογοτεχνίες 
εδώ να μην κάνουμε. 

ΦΑΒΑΣ: Εκτός αν δεν θέλετε την άποψη ενός ανθρώπου που είναι κατεξοχήν στον χώρο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Όχι, καλά τα λες… 

Λοιπόν, πάμε λίγο παρακάτω για να τελειώσουμε. 
Λοιπόν, νομίζω ότι ως προς τα έξοδα δεν υπάρχει καμία απόκλιση, εξήγησα με τις 

επενδυτικές δαπάνες σχετίζονται και τα έργα και όσον αφορά τη διαφορά στις πληρωμές είναι 
ίσως γιατί πληρώνονται τις πρώτες ημέρες του Οκτωβρίου, άρα πάμε στο αμέσως επόμενο 
τρίμηνο και γι’ αυτό υπάρχει αυτή η μικρή απόκλιση όσον αφορά τα στοιχεία αυτά. 
Δεν έχω να πω τίποτα άλλο, κύριε συνάδελφε, σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και εμείς ευχαριστούμε. 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: Ένα σχόλιο. 

Εε μα τώρα…, εντάξει. Ορίστε. 
Μισό λεπτό. Χωρίς απάντηση. 

Αν προσβληθείτε ή προκληθείτε δεν θα απαντήσετε, κύριε συνάδελφε. 
Ορίστε. 

ΦΑΒΑΣ: Δεν κάνω τέτοιου είδους συμφωνίες.

ΦΑΒΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΦΑΒΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 



Συνεδρίαση :  43/2022 Παρασκευή 14 / 10 / 2022 ΑΠΟΦΑΣΗ   569/2022

Διανομή μέσω 'ΙΡΙΔΑ' με UID: 635a565aeb32ff008d6b9c35 στις 01/11/22 08:00
Πρακτικά Οικονομικής Επιτροπής 12

Εγώ ποτέ δεν προκαλώ έτσι. Έκανα αναφορά στα ποσοστά. Συμμερίζομαι 
αυτά που λέει ο Γιώργος σε ένα βαθμό, έτσι; Όμως οι προϋπολογισμοί 

τουλάχιστον όσον αφορά τα έξοδα φτάνανε σε ένα επίπεδο του 40-45 και καμιά φορά και το 
50%. Το 7%, λοιπόν… 

ΦΑΒΑΣ: ….(δεν ακούγεται)  στα έργα... 

Μιλάω στα έργα. Λοιπόν, το 7% όσο και να ενταθούν οι ρυθμοί τον 
Οκτώβρη που είμαστε τώρα, μέχρι τον Δεκέμβρη δεν μπορεί να γίνει 

περισσότερο από 10%. Έτσι; Και για να είμαστε και ρεαλιστές γιατί και εγώ ρεαλιστής είμαι, 
δεν πετάω στα σύννεφα. 
Αυτό μόνο επισημαίνω και τίποτα άλλο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εγώ το κρατάω αυτό γιατί ….(δεν ακούγεται). 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: Λοιπόν, εδώ είμαστε… 

Παραβαίνεις τον λόγο σου, Πρόεδρε, είπες χωρίς σχόλια και έκανες εσύ πρώτος 
σχόλιο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εγώ προεδρεύω ….(δεν ακούγεται)  . 

ΦΑΒΑΣ: Εντάξει, Πρόεδρε, χαριτολογώντας το είπα. 

Θέμα 4. 
Συγνώμη, ο κ. Λιάππας. 

Κύριε Λιάππα με συγχωρείτε.  

ΛΙΑΠΠΑΣ: ….(δεν ακούγεται)  Κανένα πρόβλημα. 

Η Οικονομική Επιτροπή με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαμβάνει υπόψη 
της τα προαναφερόμενα, τις διατάξεις των άρθρων 72 & 75 του Ν. 3852/2010, όπως έχουν 
τροποποιηθεί και ισχύουν και την ΚΑΤΑψήφιση της πρότασης από τους κ.κ. Κοσμόπουλο,  
Τζαμουράνη & Λιάππα,
κατά πλειοψηφία,

Α  Π  Ο  Φ  Α  Σ  Ι  Ζ  Ε  Ι    

Υποβάλλει στο Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας προς έγκριση την έκθεση 
αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού εσόδων, δαπανών και στοιχείων 
ισολογισμού 3ου τριμήνου 2022 του Δήμου Καλαμάτας, 
μετά τον έλεγχο που διενήργησε σχετικά και σύμφωνα με την υπ’ αριθμ. πρωτ. 
99116/07-10-2022 καταχωρούμενη αναλυτικά στο ιστορικό της απόφασης αυτής 
εισήγηση του Τμήματος Ταμείου της Διεύθυνσης  Οικονομικών του Δήμου 
Καλαμάτας,
όπως αυτά καταγράφονται στις ενσωματωμένες στην ως άνω αναφερόμενη 
εισήγηση σχετικές  καταστάσεις. 

Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού, το οποίο πρακτικό στο σύνολό του 
υπογράφεται όπως ακολουθεί :

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΦΑΒΑΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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